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Chtějí dětem bránit v pití alkoholu 

 
Plzeňská radnice hodlá všemi silami bránit tomu, aby ve městě stoupal počet dětí, které 
holdují alkoholu i jiným drogám. Na letošek proto lidé z magistrátu připravují rozsáhlý 
sociologický průzkum mezi tisícovkou studentů základních a středních škol.  
„Chceme zjistit, jestli mladiství užívají alkohol a drogy, v jaké míře a proč. Zajímá nás také, jak 
tráví volný čas. Výsledky průzkumu nám napoví, do jakých volnočasových aktivit investovat,“ 
informoval radní pro oblast bezpečnosti Karel Paleček. Do preventivních akcí investuje Plzeň 
letos 500 tisíc korun, o 300 tisíc více než loni.  
Cílem preventivního plánu je i akce „Bezpečný klub“. Toto označení bude známkou kvality 
klubu. „Mezi hlavní požadavky patří používání identifikačních náramků, které mají pomoci 
obsluze odlišit mladistvé. Dále je třeba dětem podat dostatek informací o rizicích, spojených 
s užíváním alkoholu, nutné je i vzdělávat personál v klubech,“ uvedl Michal Kandler z Centra 
protidrogové prevence a terapie (CPPT), který je koordinátorem kampaně. Kampaň čerpá z 
modelů v západní Evropě, hlavně ve Švýcarsku a Belgii.  
Jako první začal v létě používat identifikační náramky plzeňský Music club Star, nyní se jedná 
se zhruba desítkou dalších klubů.  
Mladiství se k alkoholu dostanou velmi brzy. Z průzkumu CPPT mezi osmi desítkami osob 
vyplynulo, že poprvé se mladí opijí průměrně ve věku 13,8 roku, a to zhruba třikrát týdně. 
Pouze 16 procent dotázaných se neopíjí nikdy.  
 


